
  9. maj 2019 

Skolebestyrelsesmøde 30. april 2019 kl. 18.30 – 21.00 i Stenstrup 
 
Til stede:  
Jesper Christensen, Boel Moltrup, Tanja Kristensen, Annie Løvig, Oliver Schulz, Ole Møller Jensen, Gitte 
Skovgaard Mortensen, Andreas Knudsen 
Afbud:  
Stine Hvidtfeldt, Louise Bekker, Lærke Kristensen, Magnus Rummelhoff, Martin Søgaard, Jesper Sandager 
 
Dagsorden: Oliver Schulz og Tanja Kristensen  
Referat: Ole Møller Jensen 

 
1. Præsentation 

• Droppet (vi gennemførte runden sidste gang) 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

• Godkendt 

3. Godkendelse af dagsorden. 

• Godkendt 

4. Nykonstituering   

• Tanja genvalgt som formand 

5. Orientering: 
a. Formand:  

• Skolebestyrelsens årsberetning 
o Kommer skriftligt i Skolebladet (deadline 15.5.) + opfølgning på forældremøder i 

august. Tanja skriver. 
o – om høringssvar 
o - om farvel til en skoleleder og goddag til en ny 
o – om indholdet på skolebestyrelsesmøder 
o – om at være med til at præge skolens udvikling 

• Program for 9AB sidste skoledag 

o Forældrene har MEGET styr på situationen 

o Ide: udarbejdelse af ”håndbog” med overlevering af ideer og erfaringer til næste 

forældregruppe 

• Dimission 

o Forældrene har også her styr  på det hele 

o Program på vej 

o Spisning i underverdenen – elever, forældre, lærere  

b. Elevråd:  

• Elevrådsrepræsentanter meldt afbud i samråd med Ole. Elevrådet har arbejdet med 
turnering. Der har ikke været holdt møder om andet i perioden. 

c. Medarbejdere:  

• Meget påvirket af lokal fyringsproces og skolens økonomi. Men stort kollegialt sammenhold 

i perioden som i januar. 
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• Læsningens dag afholdt bl.a. med Josefine Ottesen og QR-løb for indskolingen arrangeret af 

8AB 

• Grønt Flag-aktion 30.4. med affaldsindsamling. Andre Grønt Flag-temaer også gennemført 

på alle klassetrin. Giver sammenhold og fællesskab. 

• 8AB lejrskole på Bornholm i uge 19. 

• 5AB deltager i DM i høvdingebold i Århus. 

d. Ledelsen:  

• Kvartalsopfølgning 1.4.2019 på budget/regnskab 2019 medførte, at det blev nødvendigt for 
ledelsen at handle straks pga. regnefejl i oprindeligt budget + øgede vikarudgifter + øgede 
udgifter til segregering. På den baggrund blev det nødvendigt at mindske antallet af 
medarbejdere svarende til 1-2 årsværk. Pga. samtidig opslået stilling på Skårup skole med 
musik og dansk som hovedfag skulle ledelsen efter kommunal aftale pege på en lærer, som 
kunne passe til den profil. Derfor starter en lærer fra Issø nu op i Skårup fra 1.8.2019. 
Alt i alt reduceres personalet nu samlet i løbet af 2019 med en pædagogmedhjælper, to 
lærere (forflyttelse og pension) og en leder (pension). 
Bilag om budget 2019 og budget 2020 udleveret og gennemgået. 
Målet med personalereduktionerne i 2019 er at få stabiliseret underskuddet for 2019 og at 
få skabt et grundlag for, at 2020 kan slutte med et pænt overskud, som kan nedbringe eller 
helt fjerne underskuddet fra 2019.   

• ForårsSFO politisk besluttet. Starter op forår 2020. Penge til opstart er kommunalt 
bevilliget. Tipi-marken i Kirkeby tænkes brugt i den forbindelse, men samtidig også 
opbygget og indrettet som udeskole for hele indskolingen. 

• Penge kommunalt bevilliget til renoveringsprojekt i Kirkeby. Dialog i gang med kommunen 
omkring beløbsstørrelse og anvendelse. 
 

6. Skoleårets planlægning. 

• Skoleårets planlægning handler om, hvordan arbejdet organiseres i næste skoleår, altså 

hvem skal have hvilke klasser, hvilke fag og hvilke opgaver. Hvor skal klasserne bo, hvordan 

bliver skemaerne og hvordan bliver arbejdstiderne. 

• Pt. er vi i gang med fagfordelingen og i slutningen af maj lægges skemaer. 

• Processen er lederstyret, men personalet inddrages løbende.  

• Målet er helt klart, at alt er på plads, aftalt og kommunikeret ud, inden sommerferien 

starter. 

 

7. Præsentation af SKB-pjece .  

Præsentation og gennemgang af SKB-folder om rammer og vilkår for skolebestyrelsens arbejde v/ 
Tanja.  
Pjecen uddelt på mødet og her vedlagt som bilag. Pjecen omhandler bl.a.:  

• møders opbygning og indhold 

• SKALopgaver 

• principper – ønske om at principper opbygges ens. 

• tilsyn 

• Skolebestyrelsens årshjul 
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Folderen bruges fremadrettet til at inspirere og til at organisere SKB’s arbejde i skoleår 2019-20 
med udgangspunkt i SKB’s nuværende årshjul sammenholdt med årshjulsideer i folderen.  

• Tanja kommer med forslag til næste SKBmøde. 

• Tanja og Gitte kigger på opbygning af principper og kommer med oplæg til 

omskrivning/ensartet opsætning på et kommende bestyrelsesmøde. 

8. Rundt om bordet – hvad brænder vi for i forbindelse med skolebestyrelsesarbejdet? 

• Tanja: At opbygge en fællesskabsfølelse, om marginaliserede unge i Stenstrup/Kirkeby og 
om forebyggelse af ungdomsproblemer.  

• Annie: Integrering af flere elevtyper i folkeskolen kræver stor viden og mange forskellige 
indsatser for at kunne rumme børnene. Hvordan imødekommer vi det? 

• Gitte: Ønsker mere pædagogisk debat og indsigt i SKB, f.eks. omkring 
feedback/evalueringkultur på skolen. Hvordan får eleverne besked omkring, hvordan de har 
klaret deres opgaver. Og om klassekultur – hvorfor er der nogle elever, som siger meget og 
andre, som siger meget lidt – og hvordan arbejder man aktivt med den kultur?  

• Jesper: At være ”vagthund” – at stille spørgsmål omkring ”hvorfor gør I det”? 
Enighed om, at de alle er væsentlige og store punkter, som kan tages op i løbet af næste skoleår og 
evt. drøftes sammen med personalet i form af ad-hoc-deltagelse på SKB-møder eller i fælles fora. 

 
 

9. Evt. & kommende punkter 

• Oprettelse af facebookside for skolen debatteret. Tages op på et kommende møde 

• Kommende emne på SKB: Skolens indsats omkring rusmidler + SKB’s rolle omkring 
forældresamarbejde i den sammenhæng. Enighed om, at arbejdet i klasserne skal 
påbegyndes på 6. årgang. 

• Samarbejde SKB – klasseråd? Hvordan får vi en bedre kommunikation og større interesse 
for SKB’s arbejde? Tages op på kommende SKB-møde. 

• Forplejning til SKB-møder 

• 20.6. Skoleårets sidste SKB-møde med spisning 

• Deltagelse i dialogmøder 
  

 


